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Drodzy Mieszkańcy
Oddaję na Państwa ręce kolejne specjalne wydanie 

„ K u r ie r a  R ę d z i ń s k i e g o " ,  b ę d ą c e  r o c z n y m  
p o d s u m o w a n ie m  p o ś w ię c o n y m  in w e s t y c jo m  
zrealizow anym  i realizowanym  przez naszą gm inę. 
Można w  nim znaleźć informacje na temat wszystkich 
istotnych przedsięwzięć, które w okresie od sierpnia 2020 
do sierpnia 2021 r. samorząd gm iny Rędziny zakończył, 
jest w  trakcie realizacji lub przygotowuje i ma zam iar w 
najbliższej przyszłości zlecić do wykonania. Mowa przede 
wszystkim o zadaniach inwestycyjnych podejmowanych 
przez gminę samodzielnie, ale również ta kie, które doszły 
lub niebawem dojdą do skutku dzięki naszym staraniom i 
we współpracy z naszym samorządem.

Zaw artość aktualn ego inw estycyjnego „Kuriera 
Rędzińskiego" jest dowodem na to, że Urząd Gminy 
Rędziny, a także podlegające mu jednostki organizacyjne, 
m im o  t r w a j ą c e j  p a n d e m i i  C O V I D - 1 9  
i związanych z nią ograniczeń, niekiedy problemów 
kadrowych, a także trudniejszej sytuacji finansowej, nie 
s p o c z ą ł  na la u ra c h  i n ie  z a h a m o w a ł p ro c e s u  
inwestycyjnego, mającego na celu rozwój naszej małej 
ojczyzny.

Trzeba zaznaczyć, że gmina Rędziny rozwija się na 
wielu frontach. Realizuje kolejne niezwykle w ażne 
z punktu widzenia mieszkańców inwestycje -  drogowe, 
ośw iatow e, w o d n o -śc ieko w e  czy zm ie rza ją ce  do 
usprawnienia ich obsługi.

K on tynuujem y politykę inw estycyjną, w której 
pierwszeństwo realizacji mają zadania ze wsparciem 
zewnętrznym. O dofinansowania staram y się wszędzie 
tam, gdzie jest możliwości ich pozyskania. Oczywiście 
przedsięwzięcia wym agające pilnego wykonania, na
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które nie ma możliwości pozyskania wsparcia, także 
staram y się realizować w ramach własnych środków 
budżetowych. Trzeba jednak pamiętać, że są one mocno 
ogran iczo n e , d latego  tak  w ażne je s t  ap likow anie  
o pień iędzy u n ijne czy rządowe.

Dochody każdego sam orządu, w tym i naszej gminy, 
opierają się przede wszystkim na wpływach z podatków. 
Niestety w minionym roku m ieliśmy ich zdecydowanie 
m niej niż początkow o przew idyw aliśm y, poniew aż 
dotknięte kryzysem firm y nie były w  stanie ich płacić. 
Niestety istnieje prawdopodobieństwo, że rok 2021 
zakończy się podobnie. Szacujem y, że nasze zyski 
z podatków mogą być niższe nawet o ok. 2 min zł. W celu 
choć częściowego zrekompensowania tych ubytków, 
z ekonomicznego punktu widzenia należałoby podnieść 
stawki podatków i opłat lokalnych na 2021 r. Wspólnie 
z radnymi Rady Gm iny Rędziny postanowiliśmy jednak 
tego nie robić, żeby jeszcze mocniej nie nadwerężać 
firmowych i rodzinnych budżetów.

Mimo pandemicznych trudności, sporo działo się u nas 
w ciągu ostatnich 12 miesięcy jeśli chodzi o inwestycje. 
Przede wszystkim zakończyliśmy realizację największej 
inwestycji w historii naszej małej ojczyzny, czyli budowę 
docelowej oczyszczalni ścieków w  Karolinie. Dzięki temu 
możemy teraz bez przeszkód kanałizować pozostałą część 
gminy. W 2021 r. nasza sieć kanalizacyjna powiększy się
0 kolejne odcinki w  Kościelcu i Rudnikach m.in. dzięki 
pozyskanemu przez urząd unijnemu dofinansowaniu. 
A  jeśli uda się pozyskać wsparcie rządowe, niebawem 
ruszymy z kanalizacją ul. Kościuszki i kilku sąsiednich ulic 
w  Rędzinach. Z  tego samego źródła zamierzamy zresztą 
sfinansować także budowę drogi gminnej pomiędzy 
Marianką Rędzińską a Rudnikami wraz z budową nowego 
odcinka ul. Wodnica w Rudnikach (w ramach I etapu 
rozbudowana została w  2020 r. ul. Prosta w Mariance 
Rędzińskiej) oraz wybudować nową siedzibę Szkoły 
Podstawowej w  Koninie wraz z salą sportową i boiskiem 
sportowym.

K o ń c a  d o b ie g ła  b u d o w a  C e n t r u m  U s łu g  
Społecznościowych, które na początku stycznia 2021 r. 
zostało otwarte. To w łaśnie w tym rozbudowanym  
obiekcie  po byłym przedszkolu  przy ul. W olności, 
funkcjonuje od kilku miesięcy Gm inny Ośrodek Pomocy 
Społecznej.

Je s ie n ią  z a k o ń c z y ły  s ię  ró w n ie ż  p ra ce  p rzy  
przebudowie drogi powiatowej biegnącej przez Rudniki
1 Konin, czyli ul. Mstowskiej i Kieleckiej. Inwestycję 
realizował wprawdzie powiat częstochowski, ale przy 
wydatnym udziale finansowym  naszej gminy. To kolejny 
przykład owocnej w spółpracy na linii gmina-powiat, 
która także w  przyszłości powinna przynieść naszym

m ie s z k a ń c o m  k o r z y ś c i ,  c h o c ia ż b y  w p o s t a c i 
przebudowy ul. Kościuszki.

Dzięki skutecznym staraniom o środku unijne ze 
s tro n y  p ra co w n ik ó w  u rzę d y  g m in y , na d o m ach  
m ie s z k a ń c ó w , k tó r z y  p r z y s t ą p il i  d o  p ro je k tu , 
zamontowane zostały instalacje solarne, a oprawy typu 
LE D  z a w is ły  na k o le jn y c h  p o n a d  2 0 0  s łu p a c h  
oświetleniowych we wszystkich miejscowościach.

Je s z c z e  w tym  roku -  z u d z ia łe m  p ie n ię d z y  
rząd ow ych  - w yb u d u je m y  zu p e łn ie  now ą d ro gę  
stanowiącą połączenie mającego w  najbliższych latach 
p o w sta ć  Ju ra js k ie g o  A g ro  Fresh  P arku  z d ro g ą  
planowaną do utworzenia w zdłuż autostrady A 1. Dzięki 
temu lepszy będzie też dojazd do lotniska Rudniki oraz 
atrakcyjniejsze pod względem  gospodarczym  staną się 
tereny leżące w  sąsiedztwie.

Pewne są ju ż pieniądze unijne na rewitalizację stawu 
przy ulicy Pocztowej w Rudnikach i jego otoczenia. 
O szczegółach naszych planów wobec tego miejsca -  
p o d o b n ie  zre sztą  ja k  i szcze g ó ła ch  d o tyczących  
pozostałych inwestycji, które niedawno zakończyliśmy, 
jesteśm y w trakcie realizacji lub niebawem chcem y 
rozpocząć -  dowiedzą się Państwo z materiałów, które 
przygotowaliśmy na potrzeby tego wydania „Kuriera 
Rędzińskiego".

Na koniec pragnę podkreślić, że potrzeby lokalnej 
społeczności są mi doskonale znane oraz, że razem 
z pracownikami urzędu i jednostek organizacyjnych 
dokładam y wszelkich starań, aby je spełniać. Tych, 
którzy w  tym momencie podają w  myślach przykłady 
bolączek i problemów, które nie zostały ja k  dotąd 
rozwiązane, proszę o cierpliwość. Nie sposób zrobić 
wszystkiego w jednym , krótkim czasie, tym bardziej, że 
zdecydow ana w ię kszo ść  d zia łań  gm in y  w iąże się  
z koniecznością zaangażowanie środków finansowych.
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Uroczyste otwarcie docelowej oczyszczalni ścieków

4 sierpnia 2021 r. odbyło się uroczyste otwarcie 
jednej z największych inwestycji w historii naszej 
gminy -  oczyszczalni ścieków w Karolinie. Z powodu 
pandemii COVID-19 z organizacją tej uroczystości 
trzeba było poczekać, choć instalacja działa od blisko 
roku, a roboty budowlane zakończono w 2020 r.

Realizacja inwestycji ruszyła na początku 2019 r. -  po 
zawarciu umowy pożyczki z Wojewódzkim Funduszem 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach 
i ro zstrzygn ięc iu  p rzetargu  n ie o gra n iczo n e go  na 
wykonanie robót budowalnych. Finalizacja prac nastąpiła 
pod koniec 2020 r., ale docelowa oczyszczalnia zaczęła 
działać już kilka miesięcy wcześniej. Z  powodu pandemii 
COVID-19 konieczne okazało się odłożenie uroczystego 
otwarcia z udziałem znamienitych gości na późniejszy 
termin. Ostatecznie nastąpiło to 4  sierpnia 2021 r.

-  Po w stan ie  tej o czy szcza ln i je s t  su kce se m  nas 
w szystk ich  -  p o w ie d zia ł p o d cza s otw arcia  Paw eł 
M i I itowski, wójt gm iny Rędziny.

Swoją obecnością zaszczycili nas m.in.: posłowie na 
Sejm RP -  Mariusz Trepka i Zdzisław  Wolski, starosta 
często ch o w ski -  K rzyszto f Sm ela, d yrektor B iura 
Poselskiego Posła na Sejm RP Andrzeja Szewińskiego -  
Piotr Kisielów, przedstawiciel Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej -  Krystian 
S m u d a  (k ie ro w n ik  Z e sp o łu  G o sp o d a rk i W odnej 
i O chrony Pow ierzchni Ziem i), zastępca dyrektora 
Z w ią zk u  S u b re g io n u  P ó łn o cn e g o  W o je w ó d ztw a 
Ś lą sk ie g o  -  M agdalena C ierp ia ł, p rzed staw ic ie lk i 
Przedsiębiorstw a W odociągów i Kanalizacji Okręgu 
Częstochowskiego S.A. w  Częstochowie -  Ewelina Bałt 
o r a z  B e a t a  K u l e j e w s k a ,  r a d n y  p o w ia t u  
częstochow skiego -  Adam  Jaruga, przedstaw iciele

wykonawcy inwestycji, firm y ABT -  Olga Nocoń oraz 
firm y SZYM BUD -  Szym on Bartnik, ponadto radni 
gm inni, sołtysi, m ieszkańcy gm iny oraz pracownicy 
U rzęd u Gm iny Rędzi ny.

Po przemowach odczytano list senatora RP Ryszarda 
Majera, który ze względu na swoje obowiązki służbowe 
nie m ógł po jaw ić się  na u roczystości. N astępnie  
przedstawicielka PWiK S.A. Beata Kulejewska razem 
z wójtem Pawłem Militowskim oprowadziła zebranych 
po nowym obiekcie, szczegółow o om aw iając jego 
procesy działania.

N o w a  o c z y s z c z a ln ia  m a p r z e p u s t o w o ś ć  
2 0 0 0 m 3 /d o b ę . D la  p o ró w n a n ia  p rz e p u s to w o ś ć  
poprzedniej w ynosiła tylko 300m 3/dobę, z kolei 
O sied le  w Rędzinach jedyn ie  do użytku swoich 
mieszkańców, czyli ok. 1000 osób, ma oczyszczalnię 
o przepustowości 200m3/dobę. Taka inwestycja pozwoli 
na dalsze rozwijanie sieci kanalizacyjnej na terenie 
naszej g m in y - bez ograniczeń.

G m in a  z le c i ła  o p r a c o w a n ie  d o k u m e n t a c j i  
projektowej budowy docelowej oczyszczalni. W 2018 r. 
o d b y ł  s ię  p r z e t a r g  o r a z  p o d p is a n o  u m o w y  
z w y k o n a w ca m i. W 20 20  roku  g m in a  u z y s k a ła  
pozwolenie na użytkowanie m echaniczno-biologicznej 
oczyszczalni ścieków o przepustowości 2000m3. Cały 
proces -  łącze ze starań iami o wsparcie fi na nsowe -  zajął 
w ię c  ok. 5 lat, a le  d u że  in w e s ty c je  w y m a g a ją  
odpowiednio dużo czasu na ich właściwą realizację. A  ta 
b y ła  n a jw ię k s z ą  w h is t o r i i  g m in y  R ę d z in y .

-O d  roku 2015 do dziś sukcesywnie, pomimo tak dużej 
i kosztownej inwestycji jaką jest budowa oczyszczalni 
śc iekó w , ro zb u d o w y w a liśm y  s ie ć  k a n a liza c y jn ą , 
wydłużając ją  o ponad 13 km. W tym roku zbliżam y się 
do ukończenia kanalizacji w Rudnikach i Kościelcu 
o kolejne 3,2 km. Do chwili obecnej wydatkowaliśmy
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z budżetu gm iny ponad 33 miliony zł na budowę tej 
infrastruktury. Każda z tych inwestycji odbyła się dzięki 
pozyskaniu i udziale środków unijnych, co również 
świadczy o prężności gm iny i jej pracowników, którzy 
p r z y g o t o w y w a li  i r o z l ic z a l i  w n io s k i  -  m ó w ił 
w przemowie wójt Paweł M i I itowski, dziękując następn ie 
wszystkim  osobom i instytucjom, które przyczyniły się 
do powstania oczyszczalni. (KŻ)

Ukłon w stronę osób niepełnosprawnych. 
Łatwiejszy dostęp do urzędu.

Wiosną 2021 r. gmina Rędziny sfinalizowała  
p ro je k t pn. „W ykonanie  p odjazdu  dla osób  
niepełnospraw nych i przebudowa istniejących  
schodów dla budynku Urzędu Gminy Rędziny". Na 
m ontaż finansow y przedsięw zięcia złożyły się  
pieniądze z budżetu naszego samorządu oraz środki 
z Państw ow ego Funduszu R e h ab ilitacji Osób  
Niepełnosprawnych.

G łó w n y m  c e le m  p ro je k tu  je s t  z w ię k s z e n ie  
dostępności budynku Urzędu Gm iny Rędziny dla osób 
n ie p e łn o s p r a w n y c h  o ra z  z m n ie js z e n ie  b a r ie r  
a rc h ite k to n ic z n y c h . In w e sty c ja  była  k o n ie czn a , 
ponieważ m ożna się było do niego dostać jedynie 
wchodząc po schodów, których pokonanie było dla 
niektórych mieszkańców trudne czy wręcz niemożliwe. 
Ponadto w ostatnich latach zaobserwowano w zrost 
liczby osób niepełnosprawnych.

-  W zrastająca liczba osób  n iep ełnospraw nych na 
terenie naszej gminy, gdzie znaczna część obiektów 
u żyteczności p u b liczn ej nie je s t  do stoso w ana do

potrzeb osób niepełnosprawnych może prowadzić do 
dalszej dyskryminacji oraz marginalizacji i wykluczenia 
społecznego. Konieczna jest więc realizacja zadań takich 
ta budowa podjazdu i przebudowa schodów. Dzięki 
wykonaniu tej inwestycji, osoby niepełnosprawne będą 
szybciej i łatwiej dostać się do budynku urzędu -  mówi 
wójt gmi ny Rędzi ny Paweł M il itowski.

Z  Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gm iny 
Rędziny wynika, że w 2016 roku m ieliśmy w  gm inie 89 
osób korzystających z pom ocy społecznej ze względu na 
niepełnospraw ność. Tym czasem  zgodnie z danym i 
udostępnionym i przez G O PS w roku 2020, liczba 
dorosłych osób niepełnospraw nych korzystających 
z usług ośrodka i będących jednocześnie petentami 
u rzę d u  g m in y , w z ro s ła  do 150, w tym  7 o só b  
poruszających się na wózkach inwalidzkich. Ponadto 
o d n o to w an o  aż 60 o só b  p o n iże j 18. roku życia  
korzystających z pom ocy społecznej ze względu na 
niepełnosprawność, które w  przyszłości będą petentami 
Urzędu Gm iny Rędziny.

W ykonaw cą prac była firm a F.U.H. D zied zick i 
z K o n o p is k ,  w y ło n io n a  w d r o d z e  p r z e t a r g u  
n ie o g ra n iczo n e g o . G m in a  sk u te czn ie  a p liko w ała  
o ś r o d k i  f in a n s o w e  na r e a l iz a c ję  p r o je k t u  
w  P a ń stw o w y m  F u n d u s z u  R e h a b il it a c j i  O s ó b  
N ie p e ł n o s p r a w n y c h  w  r a m a c h  „ P r o g r a m u  
wyrównywania różnic między regionami III". Pozyskała 
dofinansowanie w  wysokości odpowiadającej 35 proc. 
wartości zadania - najwyższe o jakie mogły starać się 
jednostki sam orządu. (PW)
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K an alizu jem y kolejne u lice w  R udnikach i Kościelcu

Powoli kończą się prace budowlane w ramach 
kolejnej gminnej inwestycji, dofinansowanej ze 
środków unijnych - budowy kanalizacji sanitarnej 
w R u d n ik a c h  i K o ś c ie lc u . D o stę p  do s ie c i  
kanalizacyjnej uzyskają dzięki temu mieszkańcy 
kolejnych siedmiu ulic.

R o b o ty  b u d o w aln e  re a lizu je  firm a  „P ro b u d " 
z Radom ska, zwycięzca przetargu nieograniczonego 
ogłoszonego przez Urząd Gm iny Rędziny. Jak dotąd 
wszystkie prace toczą się zgodnie z harmonogramem. 
A ten  wskazuje, że powinny się zakończyć jeszcze w tym 
roku.

Wybudowanych zostanie ponad 3300 m kanalizacji. 
Jeżeli chodzi o Kościelec to powstanie ona na ulicach: 
Żabiej, Krótkiej, Ogrodow ej i W iatrakowej. Z kolei 
w przypadku Rudnik skanalizow ane zostaną ulice: 
Ogrodowa, Szkolna i Pocztowa. Ponadto na terenie 
Rudnik zaplanowane jest wykonanie drugiego przejścia 
pod linią kolejową.

-  Finalizacja tej inwestycji pozwoli na skanalizowanie 
ostatnich ulic w Kościelcu oraz kolejnych w Rudnikach, 
które jeszcze dostępu do kanalizacji nie mają. Wyjście do 
realizacji kanalizacji w Koninie będzie więc ju ż możliwe 
z trzech stron -  podkreśla wójt Paweł Militowski.
Z możliwości podłączenia się do kanalizacji sanitarnej 
w niedalekiej przeszłości cieszą się m ieszkańcy gminy.

- Wiele lat na to czekaliśmy. W końcu będziemy mieli XXI 
w ie k . To na p e w n o  d u żo  w ię k s z a  w y g o d a  n iż  
w p rzy p a d k u  sza m b a , któ re go  trze b a  p iln o w ać 
i regularnie opróżniać -  mówi jeden z mieszkańców 
Rudnik.

Wartość całego projektu to 7 928 027,67 zł, z czego 
w kład środków  unijnych w ynosi 3 999 443,69 zł. 
Inwestycja jest finansowana w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na 
lata 2014-2020, oś priorytetowa 5. Ochrona środowiska 
i efektywne wykorzystywania zasobów, działania 5.1. 
G o sp od arka  w odno-ściekow a, pod d zia łan ie  5.1.2. 
Gospodarka wodno-ściekowa RIT.

Coraz więcej osób z dostępem do kanalizacji 
sanitarnej

Celem projektu jest: zwiększenie odsetka ludności 
korzystającej z systemu oczyszczania ścieków zgodnego 
z dyrektywą dotyczącą ścieków komunalnych na terenie 
aglomeracji Rędziny. Jego realizacja przyczyno się do 
ograniczenia ilości zanieczyszczeń przedostających się 
do wód i gleby na terenie objętym przedm iotową 
inw estycją, a w konsekw encji do popraw y stanu 
ś ro d o w is k a  n a tu ra ln e g o  i ro zw o ju  s p o łe c z n o - 
gospodarczego.
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Wyróżnić można też kilka celów szczegółowych:

• cel ekologiczny: redukcja ilości odprowadzanych do 
śro d o w isk a  z a n ie c z y s z c z e ń  do ilo śc i zg o d n y c h  
z przepisami prawa, a w efekcie poprawa jakości wód 
i tym  sam ym  za b e zp ie cze n ie  e ko system u  przed 
negatyw nym  wpływem  odprow adzanych do niego 
ścieków;
• cel sp o łe czn o -zd ro w o tn y : p o p raw a w a ru n kó w  
s a n ita rn y c h  i z m n ie js z e n ie  z a g ro ż e n ia  zd ro w ia  
mieszkańców oraz podniesienie standardu ich życia, 
a także zwiększenie atrakcyjności gminy;
• cel techniczno-organizacyjny: sprawnie funkcjonujący 
system usuwania ścieków sanitarnych, a tym samym 
uregulowanie gospodarki wodno-ściekowej na obszarze 
objętym projektem - tym samym w wyniku realizacji 
przedm iotowego projektu; nastąpi poprawa jakości 
usług wodno-ściekowych w zakresie powszechności 
korzystania ze zbiorczego system u odprow adzania

ścieków przez mieszkańców;
• cel form alno-prawny: spełnienie w ym agań prawa 
po lskiego  i Unii Europejskie j; w w yniku realizacji 
projektu nowa infrastruktura wodno-ściekowa będzie 
spełniała wymagania dyrektyw środowiskowych UE;
• cel gospodarczy: podniesienie atrakcyjności regionu 
dla inwestorów, poprzez udostępnienie kompletnej 
infrastruktury technicznej na terenie objętym budową 
kanalizacji.

C e le  b e z p o ś r e d n io  w y n ik a ją  z p ro b le m ó w  
a g lo m e ra c ji o ra z  z czyn n ikó w  k o n k u re n cy jn o śc i 
p ły n ą c y c h  z a n a l i z y  o t o c z e n ia  s p o łe c z n o -  
gospodarczego, a tym samym rozwiązują rzeczywiste 
problemy społeczności lokalnej. (PW)

Kościuszki i sąsiednie ulice niebawem skanalizowane?
Liczymy na rządowe wsparcie

Blisko 5 km nowej sieci kanalizacyjnej może 
niebawem powstać w Rędzinach, jeśli uda się gminie 
pozyskać dofinansowanie w ramach Rządowego 
Funduszu Inwestycji Strategicznych Polski Ład.

N asza  g m in a  su k ce syw n ie  ro zb u d o w u je  sie ć  
k a n a liza c ji sa n ita rn e j. W łaśn ie  ko ń czy  rea lizację  
inwestycji w Rudnikach i Kościelcu (ok. 3,2 km), która 
doszła do skutku dzięki skutecznym staraniom o środki 
unijne. Następne w kolejce mogą być Rędziny, pod 
w aru n kiem , że tym  razem  rząd u d zie li w sp arcia  
finansowego. Chodzi o środku w ramach Rządowego 
Funduszu Inwestycji Strategicznych Polski Ład, do 
któ re g o  u rzą d  g m in y  z ło ż y ł n ie d a w n o  w n io s e k  
o dofinansowanie.

P ro je kt, o któ rym  m ow a, o b e jm u je  budow ę 
kanalizacji san itarnej graw itacyjnej oraz przyłączy 
k a n a liza cy jn y ch  do n ie ru ch o m o ści p rzy  u licach : 
Kościuszki, Cmentarnej, Wesołej, Okupnickiej, Żabiej, 
Stawowej, Łąkowej i Piaskowej. Długość nowej sieci 
k a n a liza cy jn e j w yn ie sie  4802 m etrów  b ieżących . 
Dodatkowo wykonana zostanie przekładka wodociągu 
przy ulicy Piaskowej. Ścieki z tego obszaru zostaną 
sprowadzone do ju ż istniejącej kanalizacji sanitarnej na 
terenie naszej gminy. Następnie za pomocą istniejącego

system u  g ra w ita cy jn e g o  tra fią  do w yb u d ow an ej 
niedawno docelowej oczyszczalni ścieków w Karolinie. 
Warto zaznaczyć, że skanalizowanie ul. Kościuszki i ulic 
s ą s ie d n ic h  w R ę d z in a c h , s ta ło  s ię  m o żliw e  po 
w ybudowaniu kanalizacji w m iejscowości Marianka 
Rędzińska (ulica Willowa, Kwiatowa) oraz wykonaniu 
przewiertu pod torami kolejowymi. Obecnie sieć w tym 
rejonie zakończona jest na ul. Kościuszki na wysokości 
budynku 135B.

Wnioski o wsparcie budowy kanalizacji sanitarnej 
złożone w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji 
S tra te g iczn ych  Po lsk i Ład , m ają być trakto w an e  
priorytetowo, więc liczymy, że ju ż niebawem będziemy 
mogli przekazać dobre wieści w sprawie inwestycji 
w Rędzinach. (KŻ, PW)
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Docieplamy i modernizujemy budynki GOK i GZK
Na zleceniegminy Rędziny i przy udziale środków 

u n ijn y ch , re a lizo w a n e  są p race  budow lane  
w ram ach pro jektu pn. „Term om odernizacja  
budynków  użyteczno ści publicznej w Gm inie  
R ę d z in y :  G m i n n e g o  Z a k ł a d u  K o m u n i k a c j i  
w Rudnikach oraz Gminnego Ośrodka Kultury  
w Mariance Rędzińskiej".

Prace ruszyły wiosną po tym jak w marcu nastąpiło 
rozstrzygnięcie przetargu nieograniczonego. Gmina 
podzieliła przedmiot zamówienia na dwa zadania.

Pierwsze obejmuje term om odernizację budynku 
Gm innego Zakładu Komunikacji przy ul. Dworcowej 
w R u d n ikach . Prze w id zian o  tu d o cie p len ie  ścian  
z e w n ę t r z n y c h ,  f u n d a m e n t o w y c h ,  p o s a d z e k  
i stropodachu, wymianę stolarki okiennej i drzwiowej,
instalacji c.o. oraz oświetlenia i instalacji elektrycznej. 
Ponadto w zakresie prac znalazła się budowa instalacji 
c.w.u., budow a kotłow ni gazow ej, a także roboty 
dem ontażow e. W cześniej budynek był ogrzew any 
węglem, teraz będzie za pomocą gazu, a więc będzie 
znacznie bardziej ekologicznie.

W przypadku zadania nr 2, czyli termomodernizacji 
budynku GOK w Mariance Rędzińskiej przy ul. Srebrnej 
17, zaplanowano m.in. docieplenie ścian zewnętrznych 
i fundam entowych oraz stropu, częściową wymianę 
sto larki, budowę pochylni dla n iepełnospraw nych 
i monitoringu oraz wymianę pokrycia dachowego.

Przetarg rozstrzygnięty, umowy podpisane

Umowę na realizację zadania nr 1 urząd gm iny 
podpisał z konsorcjum firm AGBUD-Bis z Częstochowy 
( lid e r) i A G B U D  z W a n ce rzo w a (p a rtn e r), które  
zadeklarowało wykonanie prac w ciągu 120 dni od 
m om entu zaw arcia umowy. Jeśli chodzi natom iast 
o zadanie nr 2 to wykonawcą jest firma Sim-Bud, która 
w swojej ofercie podała term in 101 dni od chwili 
podpisana umowy.

Prace term om odernizacyjne we w spom nianych 
budynkach gm ina zapow iadała ju ż  kilka lat temu, 
podkreślając jednak, że będzie starała się pozyskać
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dofinansowania na pokrycie większości kosztów. I ten 
cel o s iąg n ę ła , choć troch ę  to trw ało  z przyczyn  
niezależnych od naszego sam orządu. Wartość całego 
p ro je ktu  to 494  836,05  zł, n a to m ia st w yso k o ść  
dofinansowania z U E -241 653,11 zł.

Źródło finansowania i cele projektu

In w e stycje  będą d o fin a n so w a n e  ze śro d kó w  
u n ijn y c h  w ra m a c h  R e g io n a ln e g o  P r o g ra m u  
Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014- 
2020 z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego 
dla: -osi priorytetowej: IV. Efektywność energetyczna, 
o d n a w i a l n e  ź r ó d ł a  e n e r g i i  
i gospodarka niskoemisyjna; - działanie: 4.3 Efektywność 
e n e r g e t y c z n a ,  o d n a w ia ln e  ź r ó d ł a  e n e r g i i  
w in fra s tru k tu rz e  p u b lic zn e j i m ie szk a n io w e j - 
p o d d z ia ła n ie : 4 .3 .2 . E fe k ty w n o ść  e n e rg e ty czn a , 
o d n a w i a l n e  ź r ó d ł a  e n e r g i i  
w in fra stru k tu rze  p u b liczn e j i m ieszka n io w ej — 
Regionalne Inwestycje Terytorialne.

Celem głównym projektu jest poprawa efektywności 
energetycznej G O K w M ariance Rędzińskiej i G ZK 
w Rudnikach. Jego realizacja pozwoli na ograniczenie 
zmian klimatycznych i relatywne zmniejszenie kosztów 
zw iązan ych  z e ksp lo a ta cją  budynków . W w yniku  
te rm o m o d e rn iza c ji n a stą p i w zro st e fektyw n o śc i 
e n e rg e ty c zn e j ob iektów , p o p raw a e fe k tyw n o śc i 
wykorzystania paliw i energii, ograniczenie emisji gazów 
cieplarnianych i zanieczyszczeń do atm osfery oraz 
polepszenie warunków pracy i komfortu użytkowników 
obiektów. Projekt pozytywnie wpłynie też na poprawę 
św iad om o ści eko lo g iczn ej sp o łeczeń stw a i stanu 
zd ro w ia  m ie szk a ń có w , a ta k że  p o p ra w ę  o ce n y  
atrakcyjności gm iny i jej wizerunku jako miejsca wartego 
odwiedzenia, inwestowania oraz zam ieszkania. (PW)
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Biletomaty i dezynfekatory w autobusach GZK
W czterech autobusach Gminnego Zakładu  

Kom unikacyjnego w Rędzinach zam ontow ano  
biletomaty mobilne, umożliwiające zakup biletów 
j e d n o r a z o w y c h  z a  p o m o c ą  t r a n s a k c j i  
bezgotówkowych.

Biletomaty funkcjonują w najnowszych autobusach 
gminnego przewoźnika, tj. w MAN Lion's City. W prosty 
sposób, wybierając odpowiednią cenę biletu i ilość sztuk, 
po zatwierdzeniu wyboru, można bezdotykowo zapłacić 
swoją kartą płatniczą (bankomatową). W trakcie kontroli, 
w celu sprawdzenia posiadania biletu na bieżący przejazd, 
należy przyłożyć swoją kartę płatniczą do specjalnego 
czytnika, w który wyposażona jest osoba kontrolująca. Co 
ważne, urządzenie kontrolujące nie ma dostępu do danych 
finansowych karty, a sama transakcja zakupu i kontroli

biletu jest bezpieczna. Liczymy, że ten sposób zakupu 
biletów ułatwi w jeszcze większym stopniu korzystanie 
z usług GZK Rędziny.

Dbając o zdrowie i bezpieczeństwo naszych pasażerów, 
we wszystkich dziesięciu autobusach GZK zamontowane 
zostały również bezdotykowe dezynfekatory - urządzenia 
s łu ż ą c e  do b e zd o ty k o w e g o  d a w k o w a n ia  p łyn u  
dezynfekującego. Dezynfektory zainstalowano w pobliżu 
środkow ych drzwi, w ew nątrz pojazdu. Aby z nich 
skorzystać, w ystarczy przyłożyć jedną z dłoni pod 
dezynfektor, a urządzenie automatycznie poda dawkę 
płynu. Pamiętajmy jednak, aby używać ich w czasie postoju 
autobusu na przystanku - podczas jazdy trzymajmy się 
poręczy. W trosce o nasze wzajemne zdrowie, zachęcamy 
do korzystania z nich. (KŻ)

Ważna inwestycja energetyczna na osiedlu
Spółka Tauron D ystrybucja je st w trakcie  

modernizacji linii energetycznej na rędzińskim  
osiedlu, o którą zabiegały władze naszej gminy. Długo 
wyczekiwana inwestycja poprawi bezpieczeństwo w 
tym rejonie. Będzie też można rozbudować o nowe 
elementy plac zabaw.

O modernizację napowietrznej linii energetycznej od 
kilku lat zabiegały władze naszej gminy z wójtem Pawłem 
Militowskim na czele. Nie mogły wykonać prac na własną 
rękę, ponieważ sieć i słupy są własnością spółki Tauron 
Dystrybucja. W lutym 2020 r. spółka poinformowała urząd 
gm iny, że m odernizację  zaplanow ała na w rzesień 
minionego roku.

Nieco wcześniej -  na początku okresu letniego -  
Tauron wymienił stary słup stojący na osiedlowym placu 
zabaw  za budynkiem  G m innego O środka Kultury 
w Rędzinach, który stwarzał zagrożenie dla dzieci i nie 
tylko. W tym przypadku także było to zwieńczenie 
k ilku n asto m iesięczn ych  m onitów  ze strony wójta 
i mieszkańców.
-  Zapewniam mieszkańców Osiedla, że bezpieczeństwo

Wasze oraz Waszych dzieci jest dla mnie bardzo ważne. 
Należy jednak zaznaczyć, że w sprawach takich jak ta, 
pozostaje nam tylko monitowanie i kierowanie pism, 
ponieważ decyzje podejmowane są przez Tauron. Urząd 
gminy nie m ana to w pływ u-m ów ił wójt gminy Rędziny 
Paweł Militowski niedługo wym ianie słupa. -  Teraz 
oczekujemy na wymianę linii napowietrznej na placu 
zabaw i liczymy, że zostanie ona zrealizowana w podanym 
przez spółkę terminie, czyli we wrześniu br. -dodał.

Niestety Tauron nie dotrzymał terminu wrześniowego 
i przesunął inwestycję na rok 2021. Chodzi o modernizację 
linii napowietrznej przy ulicach: Nowej, Działkowiczów, 
Broniewskiego oraz Mickiewicza.
- Po zakończeniu prac będzie można m.in. doposażyć plac 
zabaw w nowe urządzenia zabawki, co do tej pory nie było 
możliwe -  podkreśla wójt Paweł Militowski.

In w e s t y c ja  s w o im  z a k r e s e m  o b e jm u je :  
w ym ianę/budow ę słu p ów  e le ktro e n erge tyczn ych , 
w ym ianę/budowę linii napowietrznej, budowę m uf 
przelotowych, budowę linii kablowej o napięciu 0,4 kV oraz 
demontaż linii napowietrznej. (PW)
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Powstało Centrum Usług Społecznościowych
Pod koniec 2020 r. zakończyły się roboty budowalne 

w ramach przebudowy i rozbudowy byłej siedziby 
przedszkola przy ul. Wolności w Rędzinach na Centrum 
U sług Społecznościow ych. Gm ina zaczęła  ju ż  
doposażanie wnętrz. Otwarcie już niebawem. Oficjalne 
otwarcie obiektu, będącego m.in. nową siedzibą 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, miało miejsce 
w styczniu 2021 r.

Koniec inwestycji polegającej na rozbudowie budynku 
szkoły przy ul. Szkolnej 7, który nastąpił jesienią 2018 r., 
oznaczał wyprowadzkę przedszkolaków z dotychczasowej 
siedziby przedszkola przy ul. Wolności 126. Już na 
zebraniach sołeckich we wrześniu 2018 roku wójt Paweł 
Militowski przedstawił koncepcję zagospodarowania 
i w yko rzysta n ia  o p u szczo n e g o  ob iektu . Z g o d n ie  
z w c ze śn ie jszy m i u sta le n ia m i zd e cyd o w a n o , że 
przeniesiony zostanie do niego GOPS, ale jednocześnie 
budynek zostanie odnowiony i rozbudowany pod Centrum 
Usług Społecznościowych.

Wiosną 2019 roku Urząd Gm iny Rędziny ogłosił 
przetarg nieograniczony na realizację inwestycji. Zwycięzcą 
postępowania została firma F.U.H. „Dziedzicki" z Konopisk. 
Prace zakończyły się u schyłku 2020 roku. Projekt 
realizowany był w formule „zaprojektuj i wybuduj". Polegał 
na rozbudowie, przebudowie i adaptacji zdegradowanego 
budynku przy ul. W olności 126 w Rędzinach wraz 
z zagospodarowaniem otoczenia i zakupem niezbędnego 
wyposażenia.

Szeroki zakres prac
W zakresie robót budowlanych i instalacyjnych znalazły

się: prace architektoniczno-konstrukcyjne i wykończeniowe, 
niezbędne rozbiórki, budowa nowej części budynku, 
modernizacja starej części budynku, wymiana dachu, 
więźby i stropu, wykonanie windy dla niepełnosprawnych, 
urządzeń ppoż., niezbędnych instalacji i przyłączy oraz 
termomodernizacja obiektu.

Zaplanowano wymianę źródła ciepła i instalacji c.o., 
budowę instalacji fotowoltaicznej z armaturą i automatyką, 
kotłowni gazowej, ocieplenie ścian i wykończenie elewacji. 
Zagospodarowany zostanie teren wokół budynku. Powstały 
dojścia, ciągi piesze, mała architektura, zieleń, altana, dojazd 
i miejsca postojowe. Ponadto wykonawca dostarczył 
i z a m o n to w a ł w y p o s a ż e n ie  na p o trz e b y  C U S  
i G O PS np. m eble, sp rzę t kom puterow y, sp rzę t 
audiowizualny.

W wyniku realizacji inwestycji powstał budynek służący 
aktywizacji społecznej i zawodowej osób zagrożonych 
wykluczeniem społecznym zamieszkujących naszą gminę. 
Dzięki temu Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, którego 
nową siedzibę urządzono właśnie w CUS, zyskał bazę 
infrastrukturalną do realizacji projektów w ramach 
Europejskiego Funduszu Społecznego.

Przeciwdziałanie wykluczeniu społecznemu
Now y o b ie kt u m o żliw ia  też p rze c iw d zia ła n ie  

wykluczeniu społecznemu poprzez stworzenie warunków 
i poprawy dostępności różnorodnych usług społecznych 
mających na celu zmniejszenie zagrożenia marginalizacją 
osób stanowiących grupę docelową, w ramach projektu 
komplementarnego realizowanego z EFS.

Ponadto w CUS znalazły się atrakcje dla dzieci i seniorów,

PUNKT S Z C Z E P IE Ń
i PRZECIWKO 
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a ścianę jednego z pomieszczeń zdobi tapeta zawierająca 
archiwalne fotografie najciekawszych miejsc w naszej 
gminie. Znalazły się na niej m.in.: stara szkoła w Koninie, 
dworek w Kościelcu, nieistniejący już budynek poczty 
(wcześniej szkoły w Rudnikach), cementownia i Wapnorud, 
zakłady chemiczne, straż pożarna w Rędzinach oraz stary 
budynek przedszkola przy ul. Wolności, w którym powstało 
Centrum.

Całkowita wartość projektu to 2 879 900 zł, natomiast 
kwota dofinansowania pozyskanego z Unii Europejskiej 
wyniosła 1 683 033,47 zł.

W sparcie  na rea lizację  inw estycji pod nazw ą 
„Rozbudowa, przebudowa i adaptacja zdegradowanego 
budynku przy ul. W olności 126 w Rędzinach wraz 
z zakupem wyposażenia i zagospodarowaniem otoczenia 
na potrzeby Centrum Usług Społecznościowych" zostało 
naszej gm inie przyznane w ram ach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 
2 0 1 4 -2 0 2 0  z E u ro p e js k ie g o  F u n d u szu  R ozw o ju  
R e g io n a ln e g o  d la  p o d d z ia ła n ia  10 .2 .2 .: rozw ój 
mieszkalnictwa socjalnego, wspomaganego i chronionego 
oraz infrastruktury usług społecznych -  Regionalne 
Inwestycje Terytorialne. (PW)

Mstowska i Kielecka oddane do użytku
Przedstawiciele władz powiatowych i gminnych, 

a także Powiatowego Zarządu Dróg w Częstochowie 
d o k o n a l i  pod k o n ie c  p a ź d z i e r n i k a  2020 r. 
uroczystego odbioru drogi powiatowej nr 1060, 
która przez blisko rok była przebudowywana m.in. 
przy udziale środków finansowych z Funduszu Dróg 
S a m o r z ą d o w y c h .  W r a m a c h  i n w e s t y c j i  
zm odernizow ano m .in. odcinek w Rudnikach  
i Koninie.

Inw estycję  zrea lizow an o  na od cinku  od drogi 
krajowej nr 91 w Rudnikach do drogi wojewódzkiej 786 w 
Wancerzowie. W ramach przebudowy nawierzchni drogi 
p o w s ta ły  ta k ż e  c ią g i c h o d n ik ó w  o ra z  ś c ie ż e k  
ro w e ro w y c h , p o n a d to  w y k o n a n o  k a n a liz a c ję  
deszczow ą. Na m ontaż finansow y przedsięw zięcia 
z ło ż y ły  s ię  ś ro d k i f in a n so w e  z F u n d u szu  D ró g  
S a m o r z ą d o w y c h  o r a z  z b u d ż e t ó w  p o w ia t u  
częstochow skiego, gm iny Rędziny i gm in y Mstów.

- To w a żn a  in w e s ty c ja , d z ię k i k tó re j z n a c z n ie  
p o d n ie s io n y  z o s t a ł  p o z io m  b e z p ie c z e ń s t w a  
uczestników  ruchu drogow ego na przedm iotow ym  
o d cin ku . K om u n ikacja  je s t  jed n ym  z czynn ików  
m ających znaczący wpływ na zdolności rozwojowe 
danego obszaru. Zarząd Powiatu Częstochowskiego 
coroczn ie  podejm uje  nowe zad an ia  inw estycyjne 
z zakresu m odernizacji infrastruktury drogowej na 
terenie powiatu -  podkreśliło Starostwo Powiatowe 
w Częstochowie.

Wykonawcą była firma „Bitum" z Lipia Śląskiego, 
która wygrała w ubiegłym roku przetarg nieograniczony 
z ofertą na blisko 8 min zł.

- Na terenie naszej gm iny to kolejny odcinek bezpiecznej 
drogi oraz dodatkowe kilometry ścieżki rowerowej -  
zwrócił uwagę wójt gm iny Rędziny Paweł Militowski.

Przypom nijm y, że dzięki w spółpracy sam orządu 
gm iny Rędziny oraz powiatu częstochowskiego w 2016 
roku w ykonana została ul. Dworcowa i Fabryczna 
w Rudnikach i Rędzinach, a w 2018 roku ul. Srebrna 
w Mariance Rędzińskiej, dzięki czemu powiatowką na 
miarę XXI wieku możemy podróżować od granicy naszej 
gm iny z Częstochową aż do głównego skrzyżowania 
w Rudnikach. Są już także plany, aby przy wspólnym 
montażu finansowym gruntownie zmodernizować m.in. 
ul. Kościuszki w Rędzinach. (PW)

Zdjęcia: Starostwo Powiatowe w Częstochowie

www.redziny.pl Strona 11

http://www.redziny.pl


Jeszcze w tym roku nowe połączenie drogowe z autostradą
Urząd Gminy Rędziny rozstrzygnął przetarg na 

budowę całkiem nowej drogi, która zapewni m.in. 
połączenie mającego powstać w najbliższych latach 
Jurajskiego Agro Fresh Parku z drogą planowaną do 
utworzenia wzdłuż autostrady A1. W realizacji tej 
w ażnej - także ze w zględów  gospodarczych -  
inw estycji, pomoże dofinansow anie z budżetu  
państwa.

Budowa p ierw szego etapu gie łdy hurtu rolno- 
spożywczego w Kościelcu, ma się rozpocząć w najbliższej 
przyszłości. Trwa budowa autostrady A1 na północ od 
Częstochowy w stronię województwa łódzkiego, wzdłuż 
k tó re j -  na te re n ie  w o je w ó d ztw a  ś lą s k ie g o  -  
wybudowana zostanie także droga serwisowa dla ruchu 
lo k a ln e g o , a b y  u m o ż liw ić  w ja zd  i w y ja zd  z A1 
m ieszkańcom  m iejscowości oddalonych od węzłów 
autostradowych. Do nowo powstającej drogi serwisowej 
zostanie dobudowany blisko 500 metrowy odcinek, 
który stanie się dojazdem do terenów przemysłowych 
na terenach Lotniska.

Prace projektowe zakończyły się już kilka miesięcy 
temu, urząd z powodzeniem zakończył także starania 
o d o fin a n s o w a n ie  na sa m ą  bud o w ę w ram ach  
Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Droga ma 
powstać jeszcze w tym roku. Procedura przetargowa 
została ju ż zakończona. Wybrano ofertę firm y „Ols" 
z Lublińca, która zadeklarow ała, że do 15 grudnia 
zrealizuje budowę kosztem 975 tys. zł.

W ramach zamówienia wybudowana zostanie droga 
gminna klasy L (lokalna) o długości ok. 469 m. Będzie 
składała się z dwóch pasów ruchu o szerokości 3 metrów

każdy oraz poboczy o szerokości 1,5 m. Powstanie nowe 
perspektywiczne skrzyżowanie zgodne z miejscowym 
p lanem  za g o sp o d a ro w a n ia  p rze strze n n e g o  - na 
przecięciu nowej drogi z ul. Młyńską - które będzie 
z a lą ż k ie m  k o le jn y c h  in w e s ty c ji w tym  te re n ie  
w momencie, gdy pojawią się następni inwestorzy. 
Termin zakończenia prac drogowych to 15 grudnia 2021 r.

Liczne działania z korzyścią dla lotniska i gminy

Wójt Paweł Militowski zwraca uwagę, że to kolejna 
in w estyc ja  k o rzy stn a  dla Lo tn isk a  R u d n ik i o raz 
okolicznych terenów, które staną się atrakcyjniejsze pod 
w zględem  gospodarczym . Podkreśla, że w ykonanie 
nowej drogi między Marianką Rędzińską i Rudnikami, 
która jest w fazie przygotowywania i w sprawie której 
g m in a  s z u k a  ź ró d e ł f in a n s o w a n ia  (na II e tap , 
w pierwszym rozbudowana została ul. Prosta, która 
w przyszłości zostanie wydłużona o nowy odcinek), 
za p e w n i m o żliw o ść  w y k o rzy sta n ia  c a ło śc i pasa  
startowego (o ok. 200 m), a także lepszy dojazd do 
lotniska i dostęp do pobliskich terenów przemysłowych.

W ójt w ym ien ia  p o n ad to  za k o ń czo n ą  budow ę 
k a n a liz a c ji s a n ita rn e j, na co w c ze śn ie j zo sta ła  
opracowana dokumentacja projektowa, wydłużenie ul. 
Ja n a  Paw ła II w K o ś c ie lc u  w ce lu  d o c ią g n ię c ia  
w wydzielonym pasie drogowym wodociągu i przyłączy 
e le k t r y c z n y c h  (g m in a  p la n u je  z ło ż y ć  w n io s e k  
o p o zw olen ie  na budow ę) oraz zm ian ę  stu d iu m  
u w a ru n k o w a ń  i k ie ru n k ó w  z a g o s p o d a r o w a n ia  
p rz e s trz e n n e g o  p o rzą d k u ją c ą  sp ra w y  zw ią za n e  
z lo t n is k ie m  i z w ię k s z a ją c ą  z a k r e s  o b s z a ró w  
przemysłowych.
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- Uzbrajamy teren, który w miejscowym planie jest 
przewidziany dla przemysłu i lotniska, aby nasza gmina 
się rozw ijała. Liczym y, że te w szystkie  inw estycje 
przyspiesza budowę Jurajskiego Agro Fresh Parku, na 
który  m ie szk a ń cy  b ard zo  czeka ją  -  m ówi Paw eł 
Militowski.

I etap JAFP w 2023 roku

Początkowo zakładano, że budowa I etapu JAFP 
zakończy się w 2021 roku, ale przedłużyły się prace 
związane z powołaniem spółki celowej, która będzie 
realizowana budowę i zarządzała giełdą. Obecnie mówi 
się, że pierwszy etap budowy rozpocznie się w 2022 r. 
a zakończy rok później.

Powstanie Jurajskiego Agro Fresh Parku przyniesie 
duże korzyści naszej gm inie. Wójt Paweł Militowski 
zresztą od dawna podkreśla, że okolice lotniska Rudniki 
to świetna lokalizacja dla takiej inwestycji.

- Trzym am y kciuki za szybką realizację JAFP, bo to 
inwestycja, dzięki której gm ina będzie otrzymywała 
dodatkowe środki z podatków -zw raca uwagę wójt.

Paw eł M ilitow ski przypom ina też, że otw arcie 
unikatowej giełdy rynku rolno-spożywczego w skali nie 
tylko regionu, ale i kraju (jak zaznaczają pomysłodawcy) 
umożliwi uruchomienie kilkuset miejsc pracy.

- Liczę, że to właśnie nasi m ieszkańcy znajdą tam 
zatrud nienie -  zaznacza. (PW)

Instalacje solarne na budynkach mieszkańców
W ramach projektu, na który gmina Rędziny 

pozyskała unijne dofinansowanie, na dachach  
b u d y n k ó w  n a l e ż ą c y c h  do m i e s z k a ń c ó w  
zamontowane zostały instalacje solarne.

P rze d się w zię c ie  re a lizo w a n e  było w fo rm u le  
„zaprojektuj i w ybuduj". Polegało na m ontażu 45 
insta lacji so larn ych  (kolektorów  słon eczn ych ) dla 
odbiorców indywidulanych na terenie naszej gm iny - na 
p o trze b y  c ie p łe j w o d y  u żytko w ej w b u d y n k a ch  
mieszkalnych jednorodzinnych. Zakres inwestycji objął: 
opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej 
oraz wykonanie robót budowlano-instalacyjnych.

Dofinansowanie unijne do każdej instalacji mogło 
w y n ie ś ć  m a k s y m a ln ie  do  85  p r o c . k o s z t ó w  
kwalifikowalnych, wkład własny natomiast ok. 15 proc. 
kosztów kwalifikowalnych plus podatek VAT. Wartość 
całkowita projektu to 610 583,40 zł, z czego koszty 
kwalifikowalne 554950 zł, a dofinansowanie ogółem 471 
707,50 zł.

Fundusze
Europejskie
Program Regionalny

Rzeczpospolita
Polska

Wsparcie finansowe zostało naszej gm inie przyznane 
p rzez Z arzą d  W ojew ództw a Ś lą sk ie g o  w ram ach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Ś lą s k ie g o  na lata  2 0 1 4 -2 0 2 0  d la  d z ia ła n ia  1 -  
Odnawialne źródła energii, poddziałania 2 -  Odnawialne 
źród ła  en ergii -  R IT Su b reg io n u  Pó łn o cn ego , oś 
priorytetowa 4 -  Efektywność energetyczna, odnawialne 
źródła energii i gospodarka niskoem isyjna. Decyzja 
zapadła w grudniu 2019 r., kiedy ogłoszono wyniki 
naboru.

Gmina Rędziny uzyskała pozytywną ocenę formalną 
oraz m eryto ryczn ą  i zo sta ła  zakw alifiko w an a do 
uzyskania dofinansowania. 19 czerwca 2020 r. wójt 
P a w e ł M ilito w s k i p o d p is a ł  u m o w ę  w s p ra w ie  
przekazania unijnych pieniędzy. Montaż instalacji został 
sfinalizowany w ciągu następnych kilku miesięcy. (PW)

Śląskie. Unia Europejska
Europejski Fundusz Społeczny
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Kolejny etap modernizacji oświetlenia ulicznego zakończony
Końca dobiegła realizacja projektu pod nazwą 
„Poprawa efektywności energetycznej oświetlenia 
zew nętrznego w gm inie  Rędziny". W ram ach  
prow adzonych przez k ilka  m iesięcy prac, na 
sfinansowanie których gmina pozyskała środki 
unijne, wymienionych zostało w sumie 267 sztuk 
istniejących opraw oświetleniowych na oprawy typu 
LED.

4.5.2. Niskoemisyjny transport miejski oraz efektywne 
oświetlenie — RIT.

Był to już trzeci w ciągu ok. trzech lat duży projekt 
unijny dotyczący m odernizacji oświetlenia ulicznego 
realizowany na terenie naszej gm iny Rędziny. W ramach 
wcześniejszych dwóch zamontowano ponad 440 opraw 
typu LED.

Na realizację projektu oświetleniowego nasza gmina 
pozyskała dofinansow anie unijne w wysokości 272
650.85 zł. Koszty kwalifikowalne projektu wyniosły 320
650.85 zł.

Wykonawcą prac w terenie była firma Obi Complex 
z Żor, która wygrała przetarg ogłoszony pod koniec 2020 
r. przez Urząd Gminy Rędziny. Roboty ruszyły pod koniec 
lutego 2021 r., a zakończyły się w czerwcu

O p ró cz  w y m ia n y  op raw , z a ło żo n o  te ż now e 
wysięgniki wraz z przewodami i bezpiecznikami wzdłuż 
wybranych ulic w miejscowościach: Kościelec, Rudniki, 
Ręd zin y, M arian ka  R ę d ziń sk a  i K on in . W su m ie  
w y m ie n io n y ch  zo s ta ło  267 o p ra w  o ra z  po 207 
wysięgnikowi bezpieczników.

Przy tych ulicach zamontowano energooszczędne 
oprawy

28 LED-ów pojawiło się w Kościelcu na ulicach: 
W ia tra k o w e j, O g ro d o w e j, K ró tk ie j i M ły ń sk ie j. 
W przypadku Rudnik zaplanowano wymianę 83 opraw 
na ulicach: Strażackiej, Leśnej, W esołej, G lin ianki, 
Częstochowskiej, Szkolnej — ZSP Rudniki. Stolica gm iny 
zyskała 64 nowe oprawy typu LED, które zamontowano 
na ulicach: Cmentarnej, Kocha, Jaskrowskiej, Polnej, 
O ku p n ick ie j, Łąkow ej, Staw ow ej, Żab ie j, M iłosza, 
S ienkiew icza, Żerom skiego, Reym onta, Zap o lsk ie j, 
N a łk o w sk ie j i O rz e s z k o w e j. W K o n in ie  z ko le i 
za in sta lo w a n o  56 LED -ów  na u licach : Parkow ej, 
Zak ład o w e j, K rótkie j, Leśn ej i S ło n e czn e j. Nowe 
energooszczędne oprawy w ilości 36 sztuk pojawiły się 
ponadto przy ul. Srebrnej w Mariance Rędzińskiej.

U nijne d o fin an so w an ie  U rząd G m iny R ęd zin y  
p o z y s k a ł  w ra m a c h  R e g io n a ln e g o  P ro g ra m u  
Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014- 
2020 EFRR dla osi priorytetow ej: IV. Efektyw ność 
energetyczna, odnawialne źródła energii i gospodarka 
niskoemisyjna; -  działanie: 4.5 Niskoemisyjny transport 
miejski oraz efektywne oświetlenie; -  poddziałanie:

Miarodajne korzyści dla gminy i mieszkańców

Celem głównym projektu jest poprawa efektywności 
energetycznej w sektorze publicznym. W wyniku realizacji 
inwestycji nastąpi zmniejszenie emisji zanieczyszczeń do 
atmosfery, w tym C02, a w konsekwencji poprawa jakości 
powietrza atmosferycznego. Gmina przyczyni się w ten 
sposób do ograniczenia zmian klimatycznych. To z kolei 
przyniesie poprawę stanu zdrowia mieszkańców, w tym 
z m n i e j s z e n i e  r y z y k a  c h o r ó b  z w i ą z a n y c h  
z zan ieczyszcze n iem  środ o w iska . Przedsięw zięcie  
wpłynie również na zwiększenie atrakcyjności i wzrost 
jakości transportu publicznego.

M o d e rn iza c ja  o św ie tle n ia  p rz y n ie s ie  g m in ie  
i mieszkańcom także inne miarodajne korzyści. Przede 
w szy stk im  n a stą p i zm n ie jsze n ie  zu ży c ia  e n erg ii 
elektrycznej na potrzeby oświetlenia ulicznego oraz 
re d u k c ja  k o s z tó w  z w ią z a n y c h  z u trz y m a n ie m  
in f r a s t r u k t u r y  ( z m n ie js z e n ie  k o s z tó w  e n e rg ii 
elektrycznej). Nowoczesne oświetlenie zapewni lepsze 
warunki i wzrost bezpieczeństwa na drogach w granicach 
gm iny-zarów no dla pieszych jak i kierowców.

P o z y ty w n y m  e fe k te m  b ę d z ie  te ż  p o p ra w a  
świadomości ekologicznej społeczeństwa oraz poprawa 
oceny atrakcyjności gm iny i jej wizerunku jako miejsca 
wartego odwiedzania, inwestowania i zamieszkania. (PW)

Fundusze
Europejskie
Program Regionalny

Rzeczpospolita
Polska Śląskie. Unia Europejska

Europejski Fundusz Społeczny
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Rewitalizacja stawu w Rudnikach wraz z otoczeniem za unijne
Po raz kolejny Urząd Gminy Rędziny skutecznie 

aplikował o środki unijne na inwestycje w naszej 
gminie. Tym razem pomogą one w realizacji projektu 
pod nazwą „ Z a g o s p o d a ro w a n ie  p rz e s trze n i  
publicznej przy ulicy Pocztowej w Rudnikach na 
potrzeby aktyw izacji społeczno-gospodarczej 
ludności zamieszkującej obszar rewitalizacji".

Pozyskane środki to blisko 1,2 min zł z poddziałania 
10.3.2. Rew italizacja ob szarów  zdegradow anych -  
Regionalnego Inw estycje Terytoria lne  Subregio nu  
P ó łn o cn e g o  w ram ach  R e g io n a ln e g o  P ro gra m u  
Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014- 
2020. O korzystnym dla naszej gm iny rozstrzygnięciu 
konkursu, poinformował w mediach społecznościowych 
wójt Paweł Militowski.

- Nic nie przychodzi samo. Kilka miesięcy pracy, później 
oczekiwań i mamy kolejne pieniądze dla naszej gm iny 
z UE. Tym razem na "Staw w Rudnikach" -  napisał wójt.

o b s łu d z e .  P o w ie r z c h n ia  z b io r n ik a  z o s t a n ie  
u d o stę p n io n a  d la  re k re a c ji p o le g a ją c e j np. na 
organizowaniu różnych imprez, np. zawodów modeli 
pływających itp. W tym celu przewidziano wykonanie 
pomostu drewnianego, na który będzie prowadziła 
pochylnia o tej samej konstrukcji -  rozwiązanie umożliwi 
dostęp osobom z ograniczeniami ruchowymi.

Zbiornik zostanie otoczony ciągami pieszymi, które 
połączone z pozostałymi chodnikami utworzą układ 
kom u n ikacyjn y  stanow iący szk ie le t kom pozycyjny 
obiektu i pozwolą całości funkcjonować jako terenowi 
zieleni publicznej przeznaczonej m.in. do wypoczynku 
i rekreacji.

Mała architektura, tabliczki informacyjne, chodnik, 
ścieżka rowerowa

Zaplanowano montaż zróżnicowanych elementów 
małej architektury (ławki, stojaki rowerowe, leżaki 
parkowe, stoliki szachowe). Walory edukacyjne obiektu 
ma podnieść system tabliczek informacyjnych, które 
zostaną zainstalowane przed wchodzącym i w skład 
nowego założenia zieleni drzew am i oraz grupam i 
krzewów. Dzięki temu dzieci i młodzież będą mogły 
aktywnie poznawać gatunki roślin. Tabliczki zostaną 
p rz y s to s o w a n e  do p o trze b  o só b  n ie w id o m ych  
i niedowidzących -  będą zawierały napisy w języku 
Braille'a.

Projekt przewiduje zagospodarowanie i przywrócenie 
przestrzeni publicznej zlokalizowanej przy ul. Pocztowej 
do stanu, w którym będzie mogła w bezpieczny sposób 
zostać udostępniona różnym  grupom  społecznym , 
sprzyjając w ten sposób ich integracji oraz aktywizacji 
społeczno-gospodarczej.

Alejki, plac zabaw i rewitalizacja zbiornika

W czę śc i w sc h o d n ie j p o w sta n ie  u tw a rd zo n a  
przestrzeń przeznaczona do organizacji w ydarzeń 
okolicznościowych. Bezpośrednio z tego obszaru w głąb 
obiektu będzie prowadziła główna alejka, przy której 
z o s t a n ie  u lo k o w a n y  in t e g r a c y jn y  p la c  z a b a w  
( u m o ż l i w i a j ą c y  k o r z y s t a n i e  d z i e c i o m  
niepełnosprawnym ruchowo) oraz siłownia terenowa 
dostosowana do potrzeb osób niepełnosprawnych oraz 
seniorów.

Z a p ro je k to w a n a  g łó w n a  a le jk a  p ro w a d zi do 
is tn ie ją c e g o  z b io rn ik a , k tó ry  zo s ta n ie  p o d d a n y  
r e w i t a l i z a c j i  o b e j m u j ą c e j :  o c z y s z c z e n i e ,  
uporządkow anie, um ocnienie uszkodzonych skarp, 
wyremontowanie urządzeń technicznych służących jego

Z a ło że n ie  z ie le n i b ę d zie  się  o p ie ra ło  p rzed e  
wszystkim o gatunki rodzime lub trwale zadomowione 
w naszym krajobrazie.

Od zach o d n ie j stro n y  o b sza r będzie  zam yka ł 
c h o d n ik  i ś c ie ż k a  ro w ero w a, któ re  d o d a tk o w o  
skomunikują teren bezpośrednio z ul. Szkolną. W celu 
zapew nienia ja k  najszerszego dostępu do obiektu, 
wydłużenia czasu jego użytkowania w ciągu doby oraz 
celem zapew nienia bezpieczeństwa, teren zostanie 
w y p o s a ż o n y  w in s t a la c ję  o ś w ie t le n io w ą  o r a z  
monitoring.

P o s z c z e g ó l n e  e l e m e n t y  p r o j e k t o w a n e g o  
w yposażenia dostosow ane będą do potrzeb osób 
niepełnosprawnych. Nawierzchnie będą pozbawione 
barier architektonicznych, a ich nachylenie będzie się 
zawierało w przedziale do 5 proc.

Ponadto projekt przewiduje zastosowanie instalacji 
odnawialnych źródeł energii. (PW)

www.redziny.pl Strona 15

http://www.redziny.pl


Stadion piłkarski coraz bliżej
Wiosną 2021 r. piłkarze GKS Unii Rędziny po raz 

pierwszy w swojej historii wywalczyli awans do IV 
ligi. Do pełni szczęścia brakuje jeszcze stadionu na 
m iarę XXI w ieku, który w najbliższych latach  
powstanie w pobliżu drogi krajowej nr 91. Władze 
gminy zabezpieczyły środki finansowe na ten cel.

B u d o w a  o b i e k t u  p i ł k a r s k i e g o  t o  j e d n a  
z najważniejszych inwestycji planowanych do realizacji 
przez naszą gminę w najbliższej przyszłości. Wójt Paweł 
Militowski czyni wszelkie starania, aby przedsięwzięcie 
zostało niebawem sfinalizowane. W przeszłości złożył 
d e k la ra c ję , że na te re n ie  n a sze j m ałej o jczyzn y  
powstanie now oczesny obiekt piłkarski, na którym 
trenować i rywalizować będą mogli m.in. piłkarze GKS 
Unii Rędziny. Itak się stanie.

W Wieloletniej Prognozie Finansowej władze gm iny 
zaplanowały już środki finansowe na budowę stadionu, 
czyli boiska piłkarskiego razem z zapleczem i miejscami 
siedzącymi dla kibiców.

- D ysponu jem y ju ż  doku m entacją  projektow ą, 
z której wynika, że koszt realizacji powinien zam knąć się 
w kwocie niespełna 2 min zł. Do budowy jesteśm y więc 
finansowo przygotowani. Mimo to czyniliśm y starania w 
kierunku pozyskania dofinansowania na budowę ze 
środków rządowych -  zauważył wójt Paweł Militowski.

Powstanie z pieniędzy gminnych

Jak kilka miesięcy temu informowaliśmy, władze 
g m in y  w sp ó ln ie  z p re ze sa m i lo k a ln y ch  k lu b ó w

sportowych sformułowali apel do parlamentarzystów 
z i e m i  c z ę s t o c h o w s k i e j ,  a b y  w s p a r l i  d z i a ł a n i a  
zmierzające do pozyskania dofinansowania na budowę. 
Kwota 2 min zł to dla budżetu duży wydatek, więc było
0 co walczyć, ale wygląda na to, że obiekt powstanie za 
pieniądze gminne.

- Niestety nie udało się pozyskać dodatkowych 
pieniędzy. Przykro nam, że takie projekty nie dostają 
d o fin a n s o w a ń , tym  b a rd z ie j po tym  ja k  dz iec i
1 m łodzież tyle czasu spędziły w dom ach w czasie 
pandemii, więc warto byłoby je rozruszać. Gmina na 
różne sposoby próbuje wyrwać ludzi z domu m.in. 
o rg a n iz u ją c  ta k ie  im p re zy  ja k  M o to p o ligo n  czy  
zatrudniając w wakacje anim atora, który prowadził 
zajęcia sportowe podczas wakacji z m yślą w łaśnie 
o dzieciach -  zwrócił uwagę wójt. -  Z powodzeniem 
pozyskujem y dotacje unijne, natom iast nie zaw sze 
udaje się to jeśli chodzi o środki rządowe -  dodał.
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Niebawem przetarg na budowę

Urząd gm inyjuż w najbliższych tygodniach zamierza 
ogłosić przetarg, który wyłoni wykonaw cę budowy 
obiektu. Boisko z zapleczem socjalnym i miejscami dla 
kibiców to elem ent znacznie w iększego kompleksu, 
którego powstanie jest jednym  z celów wójta Pawła 
Militowskiego.

- Kom pleks składający się z różnych budynków 
i infrastruktury, którego częścią będzie obiekt piłkarski, 
będzie wizytówką naszej gminy. Oczywiście z boiska 
z zapleczem  będą korzystali głównie piłkarze Unii 
Rędziny, ale nie tylko. Będzie to własność gminy, którą 
zam ierzam y wykorzystywać w różnych celach m.in. 
organizując także inne imprezy sportowe czy kulturalne 
-  zaznaczył Paweł Militowski.

Oprócz dokumentacji projektową na budowę boiska 
z zapleczem  sportowym i infrastrukturą techniczną, 
gmina posiada również pozwolenie na budowę.

„Nie pomyliliśmy się, obdarzając wójta 
Militowskiego zaufaniem"

- Dotychczasowe działania pana wójta pokazują, że 
nie pom yliliśm y się, obdarzając go zaufaniem . Od 
początku urzędowania Pawła Militowskiego ściśle z nim 
współpracujem y w sprawie budowy stadionu, czego 
najbardziej widocznym efektem jest pozyskanie terenu 
pod jego wykonie -  zwrócił uwagę prezes GKS Unii 
Rędziny Paweł Rybak.

To niezwykle ważna sprawa, ponieważ w przeszłości 
-  jak  przypomina prezes -  członkowie klubu zawsze 
słyszeli, że brakuje miejsca, na którym stadion mógłby 
powstać.

- Rozumiemy jak  wielkim wyzwaniem dla budżetu 
gm iny była budowa oczyszczalni ścieków. Teraz, gdy 
budowa jest zakończona, pan wójt zawnioskował o 
umieszczenie w prognozie wieloletniej gm iny Rędziny 
środków na budowę stadionu w wysokości 2 min złotych 
w latach 2022-2023 i propozycja te została przez 
radnych zatwierdzona. Mamy tylko nadzieję, że nie 
znajdą się osoby, które będą chciały przenieść te środki 
na inne cele -  skomentował prezes Rybak. (PW)

Projekt unijny w szkole na górce
Zespół Szkolno-Przedszkolny nr 1 w Rędzinach 

przez 10 miesięcy realizował projekt pn. „Edukacja 
jutra w ZSP nr 1", dofinansowany ze środków  
unijnych w ramach R egionalnego  Program u  
Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014- 
2020 (Europejski Fundusz Społeczny).

Kolejny już projekt edukacyjny, na który Urząd Gminy 
Rędziny pozyskał dofinansowanie unijne, realizowany był 
w okresie od września 2020 r. do końca czerwca 2021 r.

Był on skierowany zarówno do młodzieży szkolnej, 
jak  i nauczycieli. Jego głównym celem było podniesienie 
k o m p e te n cji k lu czo w ych  u 170 uczn iów , w tym  
zniwelowanie deficytu u 16 uczniów ze specjalnymi 
p o t r z e b a m i  e d u k a c y j n y m i  (SPE ) .  C h o d z i ł o  też  
o p o d n i e s i e n i e  k o m p e te n c ji za w o d o w ych  u 17 
nauczycieli.

W ramach „Edukacji jutra w ZSP nr 1" odbywały się 
zajęcia dodatkow e dla dzieci i m łodzieży szkolnej 
ro zw ija jące  ko m p e ten cje  k lu czo w e (p ro w ad zo n e
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metodą eksperymentu) oraz zajęcia specjalistyczne, jak 
również szkolenia dla nauczycieli doskonalące ich 
kompetencje. W zakresie działań projektowych znalazły 
s ię  p o n a d t o  z a k u p  n i e z b ę d n y c h  p o m o c y  do 
prowadzenia zajęć.
Środki finansowe na realizację projektu zostały naszej 
gm inie przyznane w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014- 
2 0 2 0  ( E u r o p e j s k i  F u n d u s z  S p o ł e c z n y )  d la  os i  
p r i o r y t e t o w e j :  X I .  W z m o c n i e n i e  p o t e n c j a ł u  
e d u k a c y jn e g o  dla d z ia ła n ia : 11.1. O g ra n ic ze n ie  
p rze d w c ze sn e g o  ko ń cze n ia  nauki  szk o ln e j o raz 
zapew nien ie  rów nego dostępu do dobrej jako śc i 
edukacji e lem entarnej, kształcenia podstaw ow ego 
i ś r e d n i e g o  dla p o d d z i a ł a n i a :  11.1.4.  P o p raw a 
efektywności kształcenia ogólnego.

Wartość całkowita projektu i zarazem wszystkie 
koszty kwalifikowalne to 295 525 zł, natomiast 
dofinansowanie wynosi 265 972,50 zł (90 proc. 

kosztów). (PW)

Śląskie. Unia Europejska
Europejski Fundusz Społeczny
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Szkoła w Koninie na miarę XXI wieku? Gmina walczy
o pieniądze rządowe

Urząd Gminy Rędziny stara się o dofinansowanie 
z Rządowego Funduszu Inwestycji Strategicznych Polski 
Ład na budowę nowej siedziby Szkoiy Podstawowej 
w Koninie wraz z salą gim nastyczną, boiskiem  
sportowym i placem zabaw. Realizacja tego ambitnego 
przedsięwzięcia zapewni uczniom i nauczycielom 
zdecydowanie lepsze i bezpieczniejsze warunki nauki 
i pracy.

Władzom naszej gminy zależy, aby dzieci i młodzież 
mogły edukować się w możliwie jak najlepszych warunkach, 
a nauczycie le  m ogli realizow ać sw oją m isję przy 
wykorzystaniu nowoczesnych i przydatnych narzędzi. Dzięki 
skutecznym staraniom o środki unijne, w 2018 r. oddano do 
użytku  ro zb u d o w an y b u d yn ek Z e sp o łu  Szko ln o - 
Przedszkolnego nr 1 w Rędzinach, w którym urządzone 
zostało przedszkole z większą liczbą miejsc dla maluchów. 
W latach wcześniejszych gmina zainwestowała też m.in. 
w budynek gimnazjum, który od kilku lat służy Zespołowi 
S z k o l n o - P r z e d s z k o l n e m u  n r  2 w R ę d z i n a c h ,  
a także halę sportową na rędzińskim  osiedlu oraz 
zrealizowała modernizację sali gimnastycznej w ZSP 
w Kościelcu, czy też remont dachu w Zespole Szkolno- 
Przedszkolnym w Rudnikach.

Nowa szkoła, sala gimnastyczna, boisko i plac zabaw
Wójt Paweł Militowski i Rada Gminy Rędziny nie 

zapomnieli o potrzebach uczniów i nauczycieli SP w Koninie, 
dlatego postanowili powalczyć o dofinansowanie z budżetu 
państwa w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji 
Strategicznych Polski Ład. Plany są ambitne. Jedynie przy 
udziale środków rządowych gmina może wybudować nowy 
budynek szkoły z salą gimnastyczną oraz zagospodarować 
teren szkolny wokół (pod tekstem prezentujemy wizualizacje 
projektu).
-  Projektowany budynek jest dwukondygnacyjny. Znajdą się

w nim sale do zajęć, świetlica, sala gimnastyczna, gabinety 
min. dyrektora, pedagoga, logopedy, korytarze, zespół 
sanitarno-szatniowy, kotłownia. Chcem y dodatkowo 
wybudować boisko wielofunkcyjne oraz plac zabaw. 
Realizacja tego zadania jest konieczna ze względu na 
zapewnienie sprzyjających i bezpiecznych warunków do 
nauki. Warto wspomnieć, że obecny budynek szkoły 
w Koninie jest wpisany jako obiekt zabytkowy co komplikuje 
a nawet uniemożliwia rozbudowę szkoły stąd pomysł na 
budowę nowej placówki -  podkreśla wójt Paweł Militowski. 
Szansa na 80 proc. dofinansowania

Wsparcie finansowe w ramach Rządowego Funduszu 
Inwestycji Strategicznych Polski Ład przekazywać będzie 
Bank Gospodarstw a Krajowego. BGK zapewnia, że 
sam o rzą d y  otrzym ają  do 95 proc. bezzw rotnego 
dofinansowania, czyli refundacji środków poniesionych na 
inwestycje m.in. w infrastrukturę wodno-kanalizacyjną, 
m o d e r n i z a c j ę  ź r ó d e ł  c i e p ł a  na z e r o e m i s y j n e  
i w gospodarowanie odpadami. Na tą inwestycję gmina 
może liczyć na 80 proc. dofinansowania, dlatego na ostatniej 
sesji zabezpieczyła środki w wysokości ponad 2 min złotych.
- Gmina już poprzednio składała wniosek na budowę samej 
sali gimnastycznej dla Konina, jednak nie uzyskała wsparcia 
rządowego. Liczę na to, że tym razem je uzyskamy. Teraz 
wszystko w rękach Rządu -  mówi Paweł Militowski. (PW)
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Podnieśli swoje kompetencje dzięki wsparciu z UE

Z a k o ń c z y ł  s ię pro je kt  pn. „P o d n ie s ie n ie  
kom pete ncj i  k luczow ych uczniów w Gminie  
R ę d z i n y " ,  w s p ó ł f i n a n s o w a n y  w r a m a c h  
Europejskiego Funduszu Społecznego, w którym  
naszej gminie partnerowała firma Futurę Agnieszka 
Górzyńska. Przeprowadzono zajęcia i szkolenia  
adresowane do uczniów i nauczycieli dwóch naszych 
szkół.

G łów n ym  celem p ro je ktu  było p o d n i e s i e n i e  
kompetencji kluczowych u uczniów oraz kompetencji 
zaw odow ych u nauczycieli. W przypadku Zespołu  
Szkolno-Przedszkolnego nr 2 w Rędzinach mowa o 135 
uczniach (w tym zniwelowanie deficytu u 8 uczniów ze 
specjalnym i potrzebam i edukacyjnym i), natom iast 
w Szko le  Podstaw ow ej w Kon inie  u 85 u czn iów  
(zniw elow anie deficytu u czterech ze specja lnym i 
potrzebami edukacyjnymi). Jeśli chodzi o podnoszenie 
kompetencji zawodowych, projekt skierowany był do 
13 nauczycieli ZSP nr 2 oraz 9 nauczycieli SP w Koninie.

W ram ach część projektu dotyczącej uczniów, 
p r z e w i d z i a n o  z a j ę c i a  d o d a t k o w e  r o z w i j a j ą c e  
k o m p e t e n c j e  k l u c z o w e  p r o w a d z o n e  m e t o d ą  
eksperym entu oraz zajęcia specjalistyczne. Chodziło 
o k s z t a ł t o w a n i u  u m i e j ę t n o ś c i  u n i w e r s a l n y c h  
niezbędnych na rynku pracy takich jak: matematyczno- 
p rzyro d n icze , p o słu g iw an ia  się  ję zyka m i obcym i. 
Podczas zajęć dzieci miały okazję rozwijać umiejętności 
r o z u m i e n i a ,  k r e a t y w n o ś c i ,  i n n o w a c y j n o ś c i ,  
p r z e d s i ę b i o r c z o ś c i ,  k r y t y c z n e g o  m y ś l e n i a ,

Fundusze 
Europejskie
Program Regionalny

Rzeczpospolita
Polska

rozwiązywania problemów, czy pracy zespołowej w 
kontekście środowiska pracy.

Z myślą o nauczycielach przygotowano specjalne 
szkolenia: „Jak skutecznie pracować z uczniem w ramach 
kompetencji kluczowych niezbędnych do poruszania się 
po rynku pracy" dla 22 osób, „Wykorzystanie metod 
eksperymentu w dydaktyce" dla 12 nauczycieli, „Praca 
z dzieckiem ze Specjalnymi Potrzebami Edukacyjnymi" 
d la  2 2  n a u c z y c i e l i  o r a z  „ O b s ł u g a  s p r z ę t u  
i n f o r m a t y c z n e g o  -  ta b l i ca  in te ra k ty w n a "  także  
skierowane do 22 osób.

Ponadto projekt objął zakup niezbędnych pomocy 
do prowadzenia zajęć.

Całość trwała od grudnia 2020 r. do końca czerwca 
2021 r. Przyznane na ten cel dofinansowanie unijne 
wyniosło 375 907,50 zł. Gmina była liderem projektu, 
p a r t n e r e m  n a t o m i a s t  f i r m a  F u t u r ę  A g n i e s z k a  
Górzyńska.

Projekt „Pod niesien ie  kom petencji kluczow ych 
uczniów w Gminie Rędziny" realizowany był w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Ś ląsk iego  na lata 2014-2020 (Europejski Fundusz 
Społeczny) dla osi priorytetowej: XI. W zm ocnienie 
p o t e n c j a ł u  e d u k a c y j n e g o ,  d la d z i a ł a n i a :  11.1.  
Ograniczenie przedwczesnego kończenia nauki szkolnej 
oraz zapewnienie równego dostępu do dobrej jakości 
edukacji e lem entarnej, kształcenia podstaw ow ego 
i śr e d n ie g o ,  dla p o d d z ia ła n ia :  11.1.4.  Po p raw a 
efektywności kształcenia ogólnego -  konkurs. (PW)

Śląskie. Unia Europejska
Europejski Fundusz Społeczny

ZAKŁAD POGRZEBOWO - TRANSPORTOWY
KOMOROWSCY

M A R IA N K A  R Ę D Z IŃ SK A  ul. K w iatow a 6 
tel: 508 071 266; 508 071 267;

zptkom orow scy@ onet.eu, kontakt@ kom orow scy-bus.pl 
w w w .kom orow scy.pl,www.kom orowscy-bus.pl

d> TR UM N Y ,U R N Y, N E K R O L O G I  
fi W IĄ Z A N K I, W IE Ń C E  
f i A U TO K A R A W A N Y
fi K O M P L E K SO W A  O B S Ł U G A  P O G R Z E B Ó W  
fi K R E M A C JE , E K SH U M A C JE  
fi Z A Ł A T W IA N IE  W S Z E L K IC H  F O R M A L N O ŚC I  

W  ZUS, K RUS, M SW
fi A U TO BU SY , BUSY, P R Z E W O Z Y  O K O L IC Z N O Ś C IO W E

www.redziny.pl Strona 19

mailto:zptkomorowscy@onet.eu
mailto:kontakt@komorowscy-bus.pl
http://www.komorowscy-bus.pl
http://www.redziny.pl


Społeczność szkoły w Rudnikach w programie Erasmus+
W tym roku nastąpiła finalizacja trwającego od 

2018 r. projektu „European Start-Up" w ramach 
programu Erasmus+. Uczestniczyli w nim uczniowie
i nauczyciele Zespołu Szkolno-Przedszkolnego im. Jana 
Pawła II w Rudnikach, a także społeczności placówek 
ośw iatow ych z Portugalii ,  Chorw acji i Litwy.

Nad realizacją pracowało blisko 1500 uczniów, 
rodziców, osób ze społeczności lokalnych, które były 
bezpośrednio i pośrednio zaangażowane w działania 
projektowe oraz cele i zadania programu. Spośród nich 15 
uczniów i 10 osób towarzyszących z każdej ze szkół 
p a r t n e r s k i c h  w z i ę ł o  u d z i a ł  w w y m i a n a c h  
krótkoterminowych, w których zaangażowanych było 125 
uczestników, w tym uczniowie i nauczyciele ze szkół 
goszczących.

W Zespole Szkolno-Przedszkolnym koordynatorem 
projektu w pierwszym roku realizacji była mgr Elżbieta 
Kowalczyk, a w kolejnych latach mgr Dawid Krzętowski.
W prace projektu zaan gażo w an a  była w iększo ść  
nauczycieli zespołu.

Celem  p rogram u  było po dni es ie n ie  poz iomu 
umiejętności związanych z przedsiębiorczością, rozwijanie 
kreatywności uczniów oraz zachęcanie młodzieży do 
podejmowania różnorodnych inicjatyw, a także efektywne 
przygotowanie do przyszłego życia zawodowego poprzez 
rozwój potrzebnych kompetencji. Zadania podejmowane 
przez młodych ludzi koncentrowały się wokół niezbędnych 
umiejętności podczas inicjowania kariery zawodowej, 
takich jak, np. redagowanie CV, listu motywacyjnego, 
um iejętności poradzenia sobie  podczas rozm ow y 
kw alifikacyjnej, uruchom ienia w łasnej działa lności 
gospodarczej w Polsce, Portugalii, Chorwacji czy na Litwie. 
Podjęte działania miały również za zadanie rozwijanie 
kompetencji cyfrowych i językowych uczestników.

W ramach działań projektowych odbyły się cztery 
wizyty w krajach partnerskich: w marcu 2019r. w Portugalii, 
w czerwcu 2019r. w Polsce oraz we wrześniu 2019 r.

H  Erasmus+
nrao®
Fundacja Rozwoju Systemu Edukacji

integrowała się z zagranicznymi kolegami, dając początek 
niezapomnianym wspomnieniom.

Opinie młodzieży z ZSP w Rudnikach uczestniczącej 
w projekcie:

Oliwia (14lat): „Bardzo podobały mi się zajęcia 
dotyczące naszych pomysłów na biznes, uczniowie 
pracowali w grupach międzynarodowych, a następnie 
prezentowali je, wyjaśniając, na czym mają".

Klara(13 lat): „Wymiana w ramach programu Erasmus 
w Chorwacji była jednym z najlepszych doświadczeń
w moim życiu. Pokazała mi, jak bardzo angielski jest ważny 
w naszym  życiu - bez języka  obcego po legać te 
przedsięwzięcia".

Ania (14 lat): „Wyjazd do Chorwacji, który odbył się
w ramach projektu „European Start Up", był ekscytującym 
doświadczeniem. Uświadomił mi, jak ważny jest w moim 
życiu język obcy-język angielski. Myślę też, że poprawiłam 
swoje umiejętności językowe. Najbardziej podobało mi się 
stare miasto w Dubrownkunie komunikowalibyśmy się
z ludźm i z innych krajów, m ie lib yśm y p rob lem y
z założeniem własnej firmy i po prostu nie wiedzielibyśmy, 
jak zapytać o drogę. Spotkałam tak wielu niesamowitych 
ludzi.
(oprać. Iga Długoszewska-Zawadzka i Monika Kyzioł)

w Chorwacji. Ostatnia wizyta, zaplanowana na maj 2020, 
została przełożona na grudzień 2020 (ze względu na 
pandemię Covid-19) i odbyła się w formie on-line. Projekt 
„European Start Up" zakończył się w lutym 2021.

„European Start-Up" otworzył uczestnikom nowe 
horyzonty, pozwolił spojrzeć szerzej na świat i dowiedzieć 
się więcej o kulturze europejskich krajów. Projekt umożliwił 
współpracę międzynarodową, dzięki której uczniowie 
rozwijali swoje umiejętności językowe i społeczne, mogli 
wykazać się przedsiębiorczością, dociekliwością oraz 
chęcią zgłębiania wiedzy, szczególnie w obrębie biznesu. 
Dzięki programowi m łodzież odkrywała i trenowała 
przydatne w dorosłym życiu umiejętności, poszerzała 
sw oją w ied zę  o now oczesnym  rynku pracy oraz
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